
Algemene beschouwingen 28 juni 2021
Voorzitter,

In 2018 hebben we 7 speerpunten benoemd die voor Gemeentebelangen van groot belang waren en 
zijn. Hier kom ik zo meteen op terug. 

Gemeentebelangen stelde in 2018 dat technisch gezien de gemeente Oldambt failliet was. Deze 
opmerking werd niet echt gewaardeerd en sterk tegengesproken.

Maar als snel werd duidelijk dat dit een juiste voorspelling was.

Een kadernota en een paar herstelplannen waren nodig om de financiën weer een beetje op orde te 
krijgen. Er volgden pijnlijke bezuinigingen die ook Gemeentebelangen veel pijn hebben gedaan. We 
kunnen nu zien dat het zinvol was. De financiële positie van de gemeente komt er langzaam maar 
zeker weer goed uit te zien, mits de Rijksoverheid geen roet in het eten gooit.

Het afgelopen jaar is veel energie verloren gegaan aan de pandemie. Ook het digitaal vergaderen had 
zo zijn nadelen. Er is veel tijd verloren en processen zijn gestagneerd. 

Terug naar 2018. In dat jaar waren de eerste Algemene beschouwingen waar Gemeentebelangen 
deel uitmaakte van de politieke arena.

We hebben toen een aantal punten benoemd die wat ons betreft in deze raadsperiode zouden 
moeten worden gerealiseerd. Sommige punten hebben we verwezenlijkt, andere punten zijn 
onderweg om te worden gerealiseerd. En dat is best goed voor een oppositiepartij. De lat was lag 
hoog bij ons, wat een grote uitdaging betekende.

Speerpunt 1:

Openingstijden voor winkels en stimulering dag-horeca. 

Ten gevolge van de pandemie zijn de openingstijden en de mogelijkheden opgerekt. Wij zouden 
graag zien dat dit van een tijdelijke naar een definitieve maatregel gaat en daar waar gewenst en 
mogelijk dit verder te verruimen. Ondernemers moeten wat Gemeentebelangen betreft in principe 
zelf bepalen op welke dagen en tijdstippen zijn winkel open is. 

We zijn dus op de goede weg maar nog niet helemaal tevreden over de invulling van dit speerpunt. 
Vooral aan de wens om meer dag-horeca in het centrum van Winschoten te krijgen kan door het 
college harder worden getrokken.

Speerpunt 2

Voedselbank

Hier is nog steeds een flinke behoefte aan, evenals aan kledingbank Maxima. Het samengaan van 
deze twee organisaties lijkt kostenbesparend en kan misschien de problemen oplossen ten aanzien 
van de hoge huisvestkosten van Maxima.



Het zou binnen onze economie niet meer mogen bestaan dat dit soort organisaties bestaan en 
dringend noodzakelijk zijn. Maar zolang ze nodig zijn, verdienen ze onze steun.

Zoals bekend, heeft de gemeente op het sociale domein moeten bezuinigen. Dit druist in tegen 
hetgeen waarvoor Gemeentebelangen staat, namelijk de bescherming van kwetsbare mensen. We 
doen ons uiterste best om de voorzieningen zoveel mogelijk in stand te houden en te verbeteren, 
maar hier ligt vooral ook een taak voor de landelijke overheid. Het Rijk moet met structureel geld 
voor het sociaal domein komen. Hier gaan we ons hard voor maken.

Speerpunt 3

Reclamebelasting. 

Het was in 2018 onze wens om in plaats van reclamebelasting het zogenaamde BIZ model te 
hanteren. Een opbrengst van en door de ondernemers opgebracht en vervolgens weer besteed aan 
hun eigen doelen met een verantwoording aan de ondernemers.

Dus weg met het graaiende element van de gemeente in de pot van reclamebelasting.

Volgens de laatste berichtgeving is dit nu aanstaande. Gemeentebelangen is hier tevreden over, 
ervan uitgaande dat dit ook daadwerkelijk wordt uitgevoerd.

Punt 4

Rekenkamer

Gemeentebelangen heeft in 2018 aangedrongen op het instellen van een onafhankelijke 
rekenkamer. Hoewel het de nodige tijd heeft gekost, is hier nu daadwerkelijk geld voor vrijgemaakt. 

De sollicitatieprocedure voor leden van de rekenkamer is gestart en binnenkort zal de rekenkamer – 
eindelijk – een feit zijn.

We zijn tevreden dat dit speerpunt binnenkort is gerealiseerd. 

Punt 5

Digitale bereikbaarheid, snel internet

Een groot deel van onze inwoners krijgen nu de mogelijkheid om zich te laten aansluiten op het 
breedbandinternet.

Mondjesmaat wordt nu begonnen met de aanleg.

Echter er zijn nog veel inwoners die dit ook graag zouden willen maar nog geen passende 
mogelijkheid hebben gekregen. Dat willen wij graag snel veranderd zien.

Punt 6

Communicatie en bereikbaarheid van de gemeente

Er valt nog steeds winst te maken met de bereikbaarheid van het ambtelijk apparaat door inwoners 
en ondernemers. Klachten moeten snel en correct worden afgehandeld.

Te langzame reactie of actie lijdt tot frustratie en ontevredenheid.

Toegankelijk, begrijpend en oplossend werken is nog steeds een aandachtspunt. Er zijn stapjes 
gemaakt, maar er is nog voldoende werk aan de winkel.



Punt 7

Openbaar groen 

De gemeente Oldambt bevindt zich in financieel zwaar weer. Wij begrijpen daarom dat er keuzes 
moeten worden gemaakt.

Achterstallig onderhoud leid tot een rommelige indruk en een slechte eerste indruk bij binnenkomst 
van onze gemeente.

Dit zou beter moeten. Als het een oplossing zou zijn om het rosarium iets minder strak te houden om 
daardoor tot een betere groenvoorziening binnen het Oldambt te komen, is dat het overwegen 
waard. Ook het onderhoud van sportparken  kan nader worden bezien. Misschien kan dit, 
gefaciliteerd door de gemeente, worden overgelaten aan de verenigingen.

Dit is wat ons betreft zeker aan de orde wanneer niet binnen 2 jaar een passende oplossing kan 
worden gevonden.

Tot slot nog enkele andere punten die wij belangrijk vinden en waar we de nodige zorgen over 
hebben.

Voorzieningen voor grootschalig onderhoud

Op dit moment ontbreekt het de gemeente aan een reservering ten aanzien van het wegonderhoud. 
Dit is buitengewoon zorgelijk, zeker nu bekend is dat dit circa 30 miljoen euro gaat bedragen.

Hoe denkt het College dit binnen een redelijke termijn te gaan oplossen? Waar moeten de financiële 
middelen hiervoor vandaan komen?

Hoe ziet op de middellange termijn de toekomstige bijdrage van de Rijksoverheid er uit voor de kas 
van het Oldambt?

Ook de zorg krijgt extra middelen toegekend en hoe groot gaat dit worden en wat is daarvan 
structureel? De eenmalige extra uitkering moet wat ons betreft in de algemene reserve gestort 
worden, waar het ook aan is onttrokken.

De balans moet zoveel mogelijk weer worden hersteld en het weerbaarheidsfonds moet weer op 
volle sterkte worden gebracht.

Het totale pakket aan bezuinigingen moet nog ten volle zichtbaar en voelbaar worden, dat is geen 
fijn vooruitzicht.

Zodra er mogelijkheden zijn om deze zware bezuinigingen te verlichten moeten we de kans 
aangrijpen. Voorlopig zijn we even afhankelijk van de herverdeling van het Gemeentefonds en 
kunnen we hopen op een gunstige uitwerking.

Woningmarkt

Eindelijk zijn we van het krampachtige krimpgedachte af. Wat zaten we in een  rare spagaat.

Enorme tekorten aan huurwoningen en geen mogelijkheden om te bouwen, vooral in de dorpen is 
dat nodig voor het creëren en in stand houden van leefbaarheid.

Er kan nu weer worden gebouwd en dat is nodig. Het zijn niet alleen sociale huurwoningen waar een 
grote behoefte aan is, maar ook de starters op de koopwoningmarkt moeten mogelijkheden krijgen.



Wat ons betreft is een gemeentewoningbouwvereniging een reële optie, waarbij de uitvoering later 
wordt overgedragen aan een commerciële of woningbouwvereniging. Ook de starterswoningen in de 
koopsector kunnen we als gemeente ter hand nemen met een zogenaamde revolvingfund en de 
mogelijkheid tot erfpacht van de grond kan hier in mee worden genomen. Dat vergt creativiteit en 
out of the box denken. Hoe kijkt het college hier tegenaan?

Voor ontwikkeling van een nieuwe woonwijk lijkt de locatie vanaf Old Wolde en het voormalige AZC, 
waar nog veel infrastructuur ligt, een reële optie. Ook op locaties tussen Winschoten en Heiligerlee 
zijn nog tal van mogelijkheden.

We kunnen weer aan de slag. Gemeente Oldambt op weg naar een gemeente van boven de 40.000 
inwoners. Hierdoor krijgen we een grotere bijdrage uit het Gemeentefonds en komt er weer meer 
financiële ruimte om bijvoorbeeld het groenonderhoud beter op te pakken, achterstallig onderhoud 
op te lossen en de voorzieningen van het sociale domein weer op orde te brengen.

 


